
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 151 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 6. december 

2023. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).  

 

Spørgsmål 151: 

”Hvad tænker ministeren om, at regionerne – af økonomiske årsager – agter at 

regulere lægernes medicinske behandling af diabetespatienter, så det angiveligt 

bliver vanskeligere at modtage behandling med Ozempic? Og anerkender ministeren, 

at økonomi står over lægernes faglige vurdering af den bedste behandling til 

diabetespatienterne?” 

 

Svar: 

Enkelte regioner udsendte i starten af december breve til udvalgte lægeklinikker med 

en påmindelse om, at klinikkerne efterlever tilskudsbetingelserne og kun giver 

tilskuddet til de patienter, som er berettiget til det. Konkret har regionerne kontaktet 

læger, der har udskrevet Ozempic med tilskud til patienter, som ikke tidligere har 

været i behandling med et billigere alternativ. 

 

Med brevet lægger regionerne ikke op til at regulere lægernes medicinske behandling 

af patienter med diabetes. Der er alene tale om en henstilling om at efterleve 

tilskudsreglerne i forbindelse med ordination.  
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